
 

 

 
Godkendt referat af FSU-møde, Det Sundhedsvidenskabelige Fakultet, fredag den 14. 
september 2012 kl. 10.00 – 12.00, mødelokale 3, NOVI (Niels Jernes Vej 10, 9220 Aalborg 
Øst) 
 
Deltagere:  
Egon Toft (ET)  
Kim Dremstrup (KDN) 
Bodil Brander Christensen (BBC) 
Svend Birkelund (SB) 
Meg Duroux (MEGD) 
Per Knudsen (PK) 
Karín Nesheim (KN)  
Lars Andersen (LA) 
Ann Karina Schelde (AKS)   
Lasse Panny Pedersen (LPP) - referent 
 
Afbud: 
Merethe Fredsgaard (MF) 
 
Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Godkendelse af referat fra FSU møde den 15. juni 2012 (bilag) 
 

3. Orientering om og drøftelse af udkast til intern/ekstern kommunikationsstrategi samt 
organisering af kommunikationsarbejdet. Cecilia Honores Møller, 
Kommunikationsafdelingen deltager under dette punkt    
Bilag: Udkast. Kommunikationsstrategi for Det Sundhedsvidenskabelige Fakultet  
 

4. Orientering om budget 2013 
Kristian Vagn Nielsen, Økonomicentret deltager under dette punkt 
 

5. Orientering om de fysiske rammer nu og fremtidigt 
 

6. Orientering om møde med AAU HR om status for fremtidig organisering af samarbejde og 
arbejdsmiljø på AAU 

 
7. Meddelelser  

a. Nyt fra HSU – se seneste referat fra HSU møde den 30. maj 2012 
b. Nyt fra ISU – se referat fra møde den 12. juni 2012 (bilag) 
c. Informationsmøde den 13. september 2012 om APV-processen 2012 – 2015 
d. SUND Nyt udkommer den 12. september 2012. Samtidig gennemføres der er en  
 ”læserundersøgelse” 

 

 

 

 

 
Til FSU-medlemmer 
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8. Evt.  
 
Referat: 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat fra FSU møde den 15. juni 2012 (bilag) 
Som opfølgning på punkt 5 Ligestilling og Diversitet oplyste BBC, at der ikke er sket så 
meget i sagen indtil nu. LPP er blevet tilknyttet ”projektet” og der arbejdes nu videre med 
afdækning mv.  
Referat blev herefter godkendt.  

 
3. Orientering om og drøftelse af udkast til intern/ekstern kommunikationsstrategi samt 

organisering af kommunikationsarbejdet.  
Bilag: Udkast. Kommunikationsstrategi for Det Sundhedsvidenskabelige Fakultet  
 
Cecilia Honores Møller, Kommunikationsafdelingen deltog under dette punkt. Cecilia 
indledte med at præsentere udkast til intern og ekstern kommunikationsstrategi for Det 
Sundhedsvidenskabelige Fakultet.  
 
Kommunikationsstrategien skal understøtte fakultetsstrategien og sikre, at 
kommunikationsaktiviteter bidrager til at fakultetet når sine mål mod 2015.  
 
Der indkom følgende kommentarer til udkast til kommunikationsstrategien:   
 

 Fokus på interdisciplinær forskning og faglig identitet.  

 ”Styr på tingene”. Der var forskellige holdninger til, hvorvidt brugen af formuleringen: 
”styr på tingene” er en formulering, som de studerende og ansatte kan genkende og 
identificere sig med det.  

 Kommunikationsstrategiens målgrupper. Det er vigtigt, at have fokus på 
målgruppen, herunder at få defineret målgruppen (beslutningstager, almen borger, 
potentielle studerende samt aftagere – industrien og virksomheder).   

 
Dekanen takkede Cecilia for et godt oplæg. Udkast til Kommunikationsstrategi drøftes på 
SUND ledelsesmødet i næste uge, hvorefter der tages stilling til det videre arbejde.  
 

4. Orientering om budget 2013 
Kristian Vagn Nielsen, Økonomicentret deltog under dette punkt.  
Kristian oplyste, at Finansloven 2013 for AAU ser fornuftig ud med et historisk højt niveau 
for 2012, der kan fastholdes for 2013.  Universiteterne har tidligere selv skulle finansiere 
ekstra store optag, men ministeren har nu afsat penge til dette formål. I forhold til den 
interne fordeling af midler fra rektor står SUND til en indtægtsstigning på STÅ på 15 mio. 
kr., og et fald i forskningsbevilliger på 5 mio.. ØC er i øjeblikket ved at analysere tallene 
nærmere.   

 
Fordelingsmodel for interne midler blev gennemgået. Rektor benytter en fordelingsmodel, 
der medfører, at flere midler overføres til SAMF og HUM og mindre til TEKNAT og SUND. 
Dette skyldes, at en stadig større del af midlerne tildeles på baggrund af et fast beløb pr. 
VIP, og derfor er der en mindre del, som fordeles på baggrund af eksempelvis BFI-point. 
Det er nødvendigt, at kommentere på denne fordelingsmodel. SUND er topscore på BFI-
point på tværs af fakulteterne ifølge en ny opgørelse.   
 
SUNDs budgetter blev gennemgået. SUND har ikke brugt de budgetterede midler, hvilket 
kan resultere i et fald i fremtidige midler. KDN gjorde opmærksom på, at instituttet i 
øjeblikket afventer udmelding af takster for 2013. Eventuelle nye takster vil være afgørende 
for HSTs budget.  
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5. Orientering om de fysiske rammer nu og fremtidigt 

Dekanen indledte punktet med at oplyse, at det i år har været meget turbulent mht. de 
fysiske rammer, og vi er lidt bagefter på grund af rokader. Hvordan er det gået? 
 
Det blev bemærket, at det har været hårdt på grund af manglende lokaler samt 
overflytningen til nye lokaler (NJV 8A). Der blev nævnt en række manglende udstyr i de ny 
lokaler samt støjproblemer fra håndværkere. KDN foreslog, at underviserne på semestret 
samler erfaringerne sammen og udarbejder en liste med ønsker til indkøb. KDN orienterede 
herefter om status for lokaler. På grund af manglende lokaler pt. (ca. 500 m2), er der valgt 
en timeshare løsning (NJV 8A), hvilket fungerer. De medicinstuderende er positive overfor 
denne ordning, mens de sundhedsteknologistuderende ikke er vant til at skulle dele 
grupperum.  
 
SUND forventes at få tildelt yderligere ca. 100 m2 på NJV14 – klar til ibrugtagning februar 
2013. Fremadrettet vil det være nødvendigt med ca. 500 nye m2 årligt, for at kunne hus de 
mange nye studerende.    
 
Dekanen orienterede herefter om status for det nye sygehusbyggeri, herunder udfordringer 
med nye storkontorer og ingen faste kontorer. Dette vil betyde, at der kommer til at mangle 
plads til det udstyr mv., der i dag er placeret i Forskningens Hus. Der holdes møde om 
sagen i næste uge.  
 
KDN tilføjede, at programmering af nyt byggeri, indretning af grupperum o.lign. også 
drøftes på mødet i næste uge 2012.  Biomedicin bliver liggende på deres nuværende 
lokalitet. Dette af hensyn til de kostbare vådrumslaboratorier. Det blev foreslået, at inddrage 
medarbejderrepræsentanter samt studerende, der skal bruge bygningerne. KDN 
bemærkede, at der er nedsat et byggeudvalg, hvori der også indgår 
medarbejderrepræsentanter.   
 
Der var herefter en drøftelse af MedIS- og frafaldsproblematik.  
Dekanen bemærkede, at der er fuld opmærksomhed på problematikken, og der arbejdes 
på initiativer med nogle indsatser. 
 

6. Orientering om møde med AAU HR om status for fremtidig organisering af 
samarbejde og arbejdsmiljø på AAU 
Dekanen orienterede om møde med den centrale HR-afdeling vedr. status for fremtidig 
organisering af samarbejde og arbejdsmiljø på AAU. Alt tyder på, at der på nuværende 
tidspunkt ikke er opbakning til sammenlægning af udvalgene. Sagen skal drøftes på HSU 
møde den 19. september 2012, hvorefter der forventelig (fra HR-afdelingen) vil ske 
opsamling både i forhold til SU og AMIU.  
 
B-siden bemærkede, at forslag om sammenlægning af de to udvalg er præsenteret for 
tillidsrepræsentanterne, der har stemt forslaget ned.  
 

7. Meddelelser  
a. Nyt fra HSU – se seneste referat fra HSU møde den 30. maj 2012 
 Medtaget til orientering.   

 
b. Nyt fra ISU – se referat fra møde den 12. juni 2012 (bilag) 
 Medtaget til orientering.   
 
c. Informationsmøde den 13. september 2012 om APV-processen 2012 – 2015 
 Medtaget til orientering.   
 

APV processen igangsættes fra centralt hold (HR-afdelingen) i december 2012.  
Herudover gennemfører HST i samarbejde med Arbejdsmedicin Klinik og Hanne Dauer 
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Keller en best pratice undersøgelse, hvor der bl.a. gennemføres en 
spørgeskemaundersøgelse.  

 
Der blev rejst spørgsmål, om hvorvidt det for SUNDs vedkommende vil være muligt at 
få et par spørgsmål vedrørende diversitet med i APV spørgeskemaundersøgelsen?  
Aftalt at BBC forhører sig hos HR afdelingen.  

 
d. SUND Nyt udkommer den 12. september 2012. Samtidig gennemføres der er en  
 ”læserundersøgelse” 
 Medtaget til orientering.   

 
8. Evt.  

Næste FSU: den 7. december 2012 kl. 10.00 – 12.00.  


